
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
               

 

 

 

 



Několik slov na úvod… 
Během posledních týdnů jsme se rozloučili s našimi čtvrťáky a 

časopis tím přišel o několik pravidelných přispěvatelů, avšak 

nezoufáme, neboť mezi našimi „služebně nejmladšími“ se najdou 

noví autoři. Věříme, že poslední číslo letošního školního roku Vás 

pobaví a případně i ve Vás vzbudí chuť nějaký ten příspěvek do 

časopisu zaslat.  

 
Detektivní příběhy s otevřeným koncem… 

 

Stíny továrny 

Bylo to zamračené úterní odpoledne, kdy detektiv John Smith dostal nečekaný telefonát. Na 

druhé straně byl děsivě znějící hlas, který ho žádal o pomoc. Žena tvrdila, že se jmenuje 

Lusy, a že je uvězněna v opuštěné továrně na okraji města. Bez váhání se John vydal na 

místo určení.Když dorazil k továrně, všechno vypadalo klidně. Přesto se rozhodl vstoupit a 

továrnu prozkoumat. Procházel temnými chodbami a zanedlouho narazil na místnost se 

starou rozbitou židlí. Zdálo se, že někdo zde nedávno byl. Najednou zahlédl stopy krve 

vedoucí k východu. John je následoval a dostal se na dvůr za továrnou. Tam uviděl muže, 

který se pokoušel utéct. Po krátkém stíhání ho John dostihl a chytil. Muž tvrdil, že je nevinný 

a že se snažil jen zachránit. Tvrdil, že továrna je prokletá a že zde dochází k nevysvětlitelným 

událostem. 

John si všiml, že v ruce muže byla krvavá čepice, a tak ho připoutal k plotu a rozhodl se dál 

prozkoumávat továrnu. Vycházel z jedné místnosti do další a následoval stopy krve. 

Nakonec dorazil do nejtemnější místnosti, kde našel mrtvolu ženy, kterou hledal. 

John se zděšením zjistil, že žena zemřela  jen krátce před jeho příchodem. Okamžitě 

zkontroloval její identitu a zjistil, že se jedná o tajemnou ženu, která ho kontaktovala. Vzal 

její mobilní telefon a zjistil, že poslala několik podezřelých zpráv těsně před svou smrtí. 

Detektiv se vrátil k chycenému muži a vyptával ho na podrobnosti. Muž však trval na své 

nevinnosti. John nebyl přesvědčen o mužově nevině, ale byl nucen se na chvíli vrátit ke 

zjištění dalších důkazů. Při prohlídce mrtvoly ženy si povšiml malého šperku na jejím prstu. 

Byl to drahokam s neobvyklým vyřezávaným symbolem. Tento symbol byl pro Johna 

povědomý. Vzpomněl si, že ho viděl v mužově kapse na stříbrné minci. 

S novými důkazy se John vrátil k muži a konfrontoval ho s tímto zjištěním. Muž konečně 

prozradil, že je členem tajného kultu, který měl továrnu za své tajné útočiště. Přiznal, že 

žena, která ho kontaktovala, se pokusila uniknout z této sekty a odcizila jim drahokam, který 



byl klíčem k jejich rituálům. Muž však tvrdil, že neví, kdo byl skutečným pachatelem 

vraždy. Byl pouze jedním z mnoha věrných členů kultu. John se ocitl ve slepé uličce, ale 

věděl, že v této záhadě je něco víc. 

Aneta Doleželová   

 

Neměl se otáčet… 

Vyšetřovatel May klidně spal, když mu zazvonil telefon. Od svého kolegy Heinze se 

dozvěděl, že v areálu právě rekonstruovaného zábavního parku v Berlíně byla nalezena 

mrtvá těla dvou žen a jednoho muže.  

May, přestože byly teprve čtyři hodiny ráno, čile vstal a vydal se na místo činu. Vyslechl 

patologa Sebastiana, od něhož se dozvěděl, že zavražděným nebylo více než 20 let.  

May se pustil do práce s vervou sobě vlastní. Kontaktoval příbuzné obou dívek, se shodným 

křestním jménem Frieda. Snažil se o kontakt i s pozůstalými po onom muži, ale měl smůlu, 

neboť onen zavražděný neměl žádné příbuzné. 

 Dozvěděl se, že dívky byly velké přítelkyně a že jedna z nich měla přítele, který odpovídal 

popisu zavražděného.  

Zatímco May vyslýchal rodinné příslušníky a přátele obětí, jeho kolega Heinz procházel 

složku s důkazy z místa činu. Díky tomuto postupu oba shodně zjistili, že mezi známé oněch 

mrtvol patřilo i několik jejich kolegů z protidrogového oddělení a z oddělení proti 

organizovanému zločinu a jeden z nich Sebastian, byl bývalý přítel Friedy Golové a zároveň 

i otec nenarozeného dítěte. 

 Také zjistili, že pár z nich bylo postaveno mimo službu kvůli podezření z uplácení velmi 

bohatou rodinou, do níž patřila jedna ze zavražděných, Frieda Locková. May seděl 

v kanceláři dlouho do noci, studoval důkazy a výpovědi svědků, ale na nic kloudného 

nepřišel. Když se kolem půlnoci vydal domů, měl pocit, že ho někdo sleduje, ale nikoho 

nezahlédl.  

O týden později pořád neměli žádné výsledky a čekali na výsledky daktyloskopie, jež měli 

být jejich spásou. Další den večer se May konečně dočkal. Už se chystal jít domů, když mu 

mladý daktyloskop přinesl vyhodnocené otisky. Vyšetřovatel si je prohlížel, když za sebou 

uslyšel nějaký hluk, otočil se a… 

Anonym 2. B 

 

 

Temná ulička 

V temné a opuštěné uličce začal detektiv Jamey Lambert jeden ze svých nejtěžších případů. 

Místní obyvatelé se začali stahovat do ústraní, protože podle pověstí zde pobýval 

nebezpečný sériový vrah. 

Jamey a jeho partnerka Emma se snažili rozplést pavučinu lží a záhadných stop. Objevili 

další oběť, jejíž tělo bylo nalezeno s podivným symbolickým tetováním na hrudi. Když 

prošli místem činu, narazili na mladou ženu, která měla v očích strach a v ústech slova, která 

nebyla schopna vyřknout. Byla totiž příliš vyděšená a ztraumatizovaná. 



S každým dalším podezřelým se objevovaly nové stopy, ale žádná z nich nevedla k zadržení 

vraha. Stopy ukazovaly na různé lidi, ale žádný z nich nebyl natolik podezřelý, aby ho mohli 

zatknout. 

Nakonec se Jamey a Emma dostali k poslednímu podezřelému, bohatému podnikateli Johnu 

Greyovi. Měl největší motiv a jeho alibi bylo velmi slabé. Při výslechu však působil ledovým 

klidem a neprohlásil žádná usvědčující fakta, kterých by se detektiv Jamey Lambert mohl 

chytit. John Grey se nepřiznal a ani nepopřel žádnou souvislost. Pro detektiva Jameyho to 

bylo až zarážející. 

Případ se poté stal záhadou, kterou Jamey a Emma nedokázali vyřešit. Bez důkazů a s mnoha 

nejasnostmi se museli smířit s tím, že sériový vrah zůstane na svobodě. 

Tajemný případ zůstal otevřený. Jamey a Emma se přesto ale rozhodli nepolevit a 

pokračovat v pátrání. Možná jednou najdou dostatek důkazů, které je dovedou k pravdě. Ale 

dokud se tak nestane, bude temná ulička stále skrývat své tajemství a obyvatelé města budou 

i nadále žít v obavách. 

Patrik Matušů  

 

 

Trocha poezie ze školních lavic 
 

Cestování 

 

Chtěl vyrazit bys do světa? 

Ať už jsi zblízka anebo daleka? 

Pak poslouchej tipy moje, 

Ať zážitky stanou se z nich tvoje. 

 

Třeba krásy hor tě čekají, 

Žádné zbabělce však nevítají. 

Jen odvážní tam najdou své, 

Ostatní zaplatí možná jen za mýtné. 

 

Hory na tebe dojem neudělaly? 

Hlavu nevěš, rady neskončily: 

 

Moře, to je pro každého, 

Jak pro tebe, tak pro jiného. 

Zchladit se můžeš ve vodě, 

Když nezapomeneš plavky v komodě. 

 

A pokud voda tě neláká, 

Sluníčko už na tebe huláká. 

Deku na pláž si vem 

A pak už rychle rozmrznem. 

 

Však i památky nejsou k ničemu, 

Městem tě s mapou poženu. 

 

Ať vyrazíš už kamkoli, 

Do Říma anebo do Prahy, 

Památky tam stopro budou, 

Zalívají je totiž vodou. 

 

Karlův most, třeba i nějaký hrad, 

Na to lidi nechal Karel povolat. 

Abys teď ty se podívat moh 

A ani nemusel opustit brloh. 

 

A jestli si radši zapneš cestopis, 

Pak připiš si dál na svůj zápis: 

Na pořad tvá mysl zapomene, 

To vzpomínky zůstanou nesmrtelné. 

 

Linda Matoušková

 



Různé jiné příběhy… 
 

Naposled na táboře 

     Byl krásný letní den, svítilo slunce a prázdniny ubíhaly den za dnem. Měli jsme se starším 

bráškou vyrazit na letní tábor, na který jsme jezdili každý rok s kamarády. Když se ale bratr 

ráno vzbudil, stěžoval si na bolest hlavy a nevolnost. Po zjištění, že má zvýšenou teplotu, se 

rodiče rozhodli, že bratr zůstane doma a na tábor pojedu pouze já. Naložili jsme zavazadla 

do kufru auta a jeli. 

     První den na táboře jsem si užila. Večer, když jsem volala rodičům a bratrovi domů, 

říkali, že se jeho stav zlepšil a teplota klesla. Druhý den ráno nám vedoucí oznámili program 

dne, kterým měla být horolezecká stěna. Bála jsem se výšek, a tak přišly první slzičky. 

Věděla jsem, že lezení po stěnách nebude moje nejsilnější stránka a vtom vedoucí 

oznamuje:,,Každý si to alespoň vyzkouší, není na tom nic těžkého!“ A tak mi tedy nezbylo 

nic jiného, než se s programem smířit. 

     Převléknutí do sportovního oblečení, smíření s naším osudem jsme stáli nastoupení jeden 

vedle druhého jako vlaštovky. Na cestě k horolezecké stěně se náhle a prudce rozpršelo, ale 

to nikomu nevadilo a nadále jsme v cestě pokračovali.  

U stěny jsme udělali dvojice a vzali si bezpečnostní lana a helmy. 

     Vytvořily jsme dvojici s o něco starší holkou, byla větší a silnější, což zpočátku jako 

problém nevypadalo, ale když jsem zjistila, že ji musím jistit, kdyby náhodou padala, nebyla 

jsem si jistá bezpečím ani jedné z nás. Starší kamarádka se ničeho nebála a na stěnu se vrhla 

i přes déšť. Bylo mi hned jasné, že to nedopadne dobře. Měla mokré boty a stěna byla kluzká 

už od pohledu. Kamarádka mohla být ve výšce dvou metrů, když jsem zaznamenala pouze 

padající tělo. Spadla na mě jako pytel brambor.  

     Chvíli jsem necítila nic. Potom ale přišla obrovská bolest na hrudníku. Obě jsme skončily 

na pohotovosti, ona se zlomenou nohou a já se žebrem. Kamarádka si v nemocnici pár dní 

pobyla a já jela rovnou domů. Od té doby jsem na táboře nebyla já ani bratr. 

Ema Znojilová 

 

Otcův příchod 

Znovu je tu ten sen. Ocitám se v tmavém lese a musím přiznat, že se cítím nesvá. Přeci jen, 

další noční můra. Vždy se to odehrává na tom stejném místě, ale průběh je pokaždé jiný. 

Tyhle sny se mi začaly zdávat po smrti mého psychicky nemocného otce a od té doby se 

bojím usínat. Nebudu lhát, když řeknu, že tento sen byl ale ze všech nejstrašidelnější. 

Procházím se bosa po jehličí a hlíně, která mi brzy zabarví mé chodidla na hnědo. Z dálky 

uslyším zvuk, který se stále přibližuje, až vidím nějakou siluetu. Moje hlasité výdechy asi 

pomohly, aby mě silueta neznámého člověka uviděla. Rozběhnu se, ale po chvíli zakopávám 

o pařez a padám do velké díry jako Alenka, ale místo toho abych spadla do velké místnosti, 

spadnu do velké měkké postele. Chvíli ležím. Rozdýchávám, co se zrovna stalo. Bojím se. 

Opravdu moc. Pociťuji velkou nejistotu a nechci ani nemůžu se pohnout. Někdo mi zatlačí 

na záda, jak kdyby byl někdo v prostěradle. Zvědavost mi nedá, pokusím se tu látku 

roztrhnout, ale byla to chyba. Nejdřív vidím ruku a pak druhou. Jsou divné, oslizlé a 



křečovitě se opírají o matraci, pokoušejí se dostat ven. Po chvíli se objevila hlava, připadá 

mi jako nějaká příšera. Není to hezký pohled. Pomalu, aniž bych z toho spustila oči, se blížím 

k bílým dveřím, které nevím, kam vedou, ale musím utéct. 

Chytnu za kliku, když vidím, jak se rozbíhá proti mně, tak otevřu dveře a spadnu na zem. 

Znovu jsem v lese, kde je až moc podezřelé ticho. Slyším jen svůj dech a zvuky lesa.  

V tu chvíli mi přeběhne mráz po zádech a někdo mě začne hladit po rameni a nakonec i po 

celé ruce. Funí a zašeptá mi do ucha:,, Jen klid, maličká, já tě neopustím.” Hlas podobající 

se mému otci. Po tváři mi stékají slzy a já se snažím zadržet vzlyky. Směje se. V duchu 

počítám do deseti, než se vydám na útěk. Loktem ho praštím do brady a běžím, co mi síly 

stačí. Pokouším se vyhýbat stromům a dalším překážkám, abych znovu neupadla. Najednou 

doběhnu k bráně od psychiatrické léčebny. Myslím si, že už jsem v bezpečí, když vtom 

uslyším smějícího se člověka. Otočím se a vidím mu přímo do tváře, jako bych ho znala. 

Začnu opět utíkat a snažím se té osobě uniknout. Běžím kolem cel a už vidím východ.  

Vběhnu zase do lesa, ale jsem tak unavená, že se mi podlomí nohy a já usnu. 

Vzbudím se až ráno v mé posteli. Byl to jen sen. V tu chvíli si uvědomím, před kým jsem to 

vlastně utíkala… byl to můj otec. 

Anita Rozsypalová 

 

 

Zamyšlení ze třeťáku… 
 

Co mi škola dává a co bere? 

Většina z nás má hotovou alespoň základní školu, nebo si to alespoň myslím, protože to je 

podle mě důležité. 

Škola by nám měla dát nové znalosti, zkušenosti a nějakým způsobem nás připravit do praxe. 

Vzdělání na základní škole je podle mě nejvíce náročné.  Všichni jsme nastupovali do školy 

a nevěděli jsme, co nás čeká. Ale zrovna tady to nebylo jen o vzdělání, ale také jsme se 

snažili najít si kamarády a zapadnout do kolektivu. 

Každý z nás si jako malý myslel, že je škola zbytečná a že je to ztráta času. Nikomu z nás 

se nechtělo učit něco, co nás nebavilo, a říkali jsme si, že to v životě nikdy nevyužijeme. 

Nebo alespoň já to tak měla. 

Já bych rozhodně neřekla, že je vzdělání nutné zlo. Mě škola naučila za ty roky spoustu 

nových věcí, ať už do praktického života, tak i do toho osobního. Každý den se učím novým 

věcem a ani si to neuvědomuji. Samozřejmě jsou ale dny, kdy si říkám, proč se takové věci 

učím, že je nikdy nevyužiji, ale to teď nemůžu vědět. 

A druhá věc je, co mi škola bere? 

Můj volný čas. Občas je těch školních povinností tak moc, že nestíhám dělat věci, co mě 

baví a u kterých si od školy odpočinu. Tady také záleží, jak člověk umí zacházet s časem. 

Určitě mi škola více dává, než bere.  A to by si každý z nás měl uvědomit. I přes to veškeré 

úsilí, co do vzdělání všichni dáváme nebo někteří už dávno dali, není jen tak pro „srandu.“ 

Někteří z nás by bez vzdělání nebyli tam, kde jsou teď. Bohužel se během téhle etapy 

„vzdělání“ musíme i něčeho vzdát, abychom se dostali tak, kam chceme. 



Takže by nám všem vzdělání mělo více dávat, než brát. Myslím si, že mít alespoň to základní 

je minimum, které pro sebe můžeme udělat. 

 

 

CO MI ŠKOLA DÁVÁ A CO BERE? JE VZDĚLÁNÍ NUTNÉ ZLO? 

Každý z nás prošel aspoň základní školou. Neznamená to však, že máme všichni stejnou 

zkušenost. A proto se pojďme společně zamyslet, co vše škola dává a co naopak bere. 

Moji zkušenost bych popsala jako všelijakou. Jak se říká „nic není černobílé“. Zůstávají ve 

mně jak špatné, tak dobré vzpomínky. Základní škola mě naučila, jak navazovat přátelství a 

jak si uspořádat čas. Na druhou stranu mi ale dala pocit, že cokoliv udělám, není dost dobré. 

Na střední škole se to dost změnilo. Učení mě začalo více bavit a díky tomu jsem se stala 

sebevědomější. Škola mi určitě dává pocit, že pro sebe něco dělám. Dává mi příležitost 

rozvíjet se ve věcech, co mě zajímají. Pokud se na to ale podíváme z jiného úhlu, škola nám 

může působit zbytečný stres. Tak jako většina věcí, vše je o lidech. Tímto chci říct, že mě 

škola naučila nebrat si vše k srdci. Co nám všem ale škola určitě dává? Vzdělání. A bez toho 

se určitě jako vyspělá společnost neobejdeme. Když se nad tím zamyslíme více do hloubky, 

jak velké vůbec máme štěstí, že se můžeme vzdělávat? Spousta lidí v rozvojových zemích 

by nám mohla závidět. Na tuto skutečnost si ale určitě nevzpomeneme, když se musíme učit 

na nějaký test. Všechny pozitivní věci by se neobešly bez nějakých negativ. Škola mi určitě 

bere spoustu času, energie a občas i chuti do života. Škola je skvělá, ale je to určitý stereotyp. 

Většina lidí žije kvůli tomuto jen pro víkendy. Neměla by nám ale škola dávat uvědomění, 

že nikdy nebudeme šťastní, pokud se stále budeme za něčím hnát? 

Celkově bych řekla, že mi škola více dává, než bere. Vše je o našem úhlu pohledu. Z toho, 

co nám škola bere, si naopak musíme něco brát. Jak se říká „vzdělání nám nikdo nikdy 

nevezme“. Když cokoliv děláme hlavně pro sebe, nikdy to neztratí smysl a nezačne nám to 

více brát než dávat. 

Linda Konzbulová  

 

Budoucnost mé vlasti 

V jakém prostředí budeme žít za pár desítek let? 

Bude budoucnost jasná, nebo se svět žene k nevyhnutelnému konci? 

Jako první bych chtěl na situaci nahlédnout pozitivně. Chtěl bych věřit tomu, že se svět 

vzpamatuje a lidé se spojí. Tím, že zahodíme všechny naše předsudky vůči druhým, 

přestaneme myslet je na svoje blaho, máme šanci vybudovat svět, kde nebude nikdo trpět 

hlady a každý bude mít místo, kde může bydlet. Odstraníme-li neskutečné rozdíly mezi 

bohatými a chudinou, nemuselo by být na světě tolik nenávisti. Tyhle změny by však nešly 

udělat ze dne na den. Usmířit všechny země ve válce, vyvrátit všechny dezinformace, 

vypořádat se s přelidněním, znečištěním a všemi škodami, které člověk napáchal, to vše 

bude běh na dlouhou trať. Na stole je i možnost, kdy svět sice bude zachráněn od zkázy, ale 

ráj na zemi to rozhodně nebude. Rozdíly mezi lidmi se ještě prohloubí, svět bude silně 

zamořen a znečištěn, místa mimo moderní města se stanou pustinou. Lidstvo bude na 

technologie spoléhat natolik, že se staneme otroky svých vlastních výtvorů. Situace může 



dojít i do bodu, že umělá inteligence nás vyhodnotí jako největší hrozbu pro svět a vyhubí 

nás. 

Jako nejhorší vyhlídku budoucnosti vidím, že za pár desítek let tu už nebudeme. Lidstvo se 

nachází v bodě, kdy chybí málo, aby se samo vyhladilo. Nekončící války, tání ledovců, 

extrémní přelidnění, nízké zdroje potravin. Tím vším si lidstvo samo pod sebou řeže větev, 

a přitom si pobrukuje, že vše bude dobré a nic špatného se přeci stát nemůže. 

Nám prostým lidem nezbývá než jen doufat, že ti, co mají moc něco změnit, vyslyší naše 

prosby a místo podávání dalších návrhů na řešení, začnou ty návrhy realizovat a lidstvo bude 

moci nadále vést bezstarostný život, dokud se neobjeví nová hrozba. 

Viktor Lošťák 

 

 

Všehochuť 

 
Spider-man: Napříč paralelními světy 

Do kin přichází fanoušky již dlouho očekávaný film „Spider-man: Napříč paralelními světy” 

a už trhá rekordy. 

Miles Morales, který je nyní na plný úvazek dobrým sousedem Spider-mana se znovu 

setkává s Gwen a čeká je epické dobrodružství Mnohovesmírem, kde se potkávají s novou 

skupinou Pavoučích hrdinů, kteří ochraňují podstatu paralelních světů. Když se však mezi 

nimi objeví rozpor – jak se vypořádat s novým nebezpečím, Miles zjistí, že se bude muset 

rozhodnout, co pro něj znamená být hrdinou, aby mohl zachránit ty, které miluje ze všech 

nejvíce. 

Děj je zajímavý, poutavý a nápaditý, nebojí se míchat dohromady různé styly. Postavy se 

postupně vrací na scénu, řeší problémy a zachraňují svět.  

Film zamířil do kin přesně 1. června 2023, má 140 minut.  

Ještě to není ani měsíc, ale na Česko-Slovenské filmové databázi ČSFD je 11. 

nejoblíbenějším filmem a jeho hodnocení je 92 %. Fanoušci jsou nadšení, jediné výtky jsou 

na občasnou zmatenost scén, divokou animaci a nepříjemný konec ve formě otevřeného 

konce. 

Studentka 2. ročníku 

 

Síla složeného úročení 

Jednou z nejvýznamnějších a často opomíjených sil v oblasti investování je síla složeného 

úročení. Může se zdát, že drobný rozdíl v úrokové sazbě nebo ročním výnosu nemá velký 

vliv na dlouhodobý růst investice, ale opak je pravdou. 

Síla složeného úročení spočívá v tom, že zisky nebo výnosy z investice jsou reinvestovány, 

což vede k exponenciálnímu růstu kapitálu. Představme si, že investujeme částku 10 000 

Kč s ročním výnosem 10 %. Po prvním roce bychom měli 11 000 Kč. Pokud však tento 

zisk ponecháme v investici a v dalším roce dosáhneme opět 10% výnosu, získáme 12 100 

Kč. 



Tento proces pokračuje a každým rokem se náš kapitál zvětšuje o větší a větší částky. 

Důležitost složeného úročení je patrná zejména na dlouhodobém horizontu. Čím déle 

investice trvá, tím více má čas složené úročení působit a tím více se zvýší konečný výnos. 

Například při investici do penzijního fondu na 30 let může i malý rozdíl v úrokové sazbě 

přinést obrovský rozdíl v konečné výši penzijních příjmů. 

Dalším aspektem je pravidelnost investování. Pokud pravidelně investujeme pevnou 

částku, i malé změny v ročním výnosu mohou mít významný vliv na konečnou hodnotu 

investice. Při pravidelném investování můžeme také využít sílu průměrování nákupních 

cen, což snižuje riziko nákupu v nejvyšších cenách. 

Složené úročení je také důležité při rozhodování o přijímání investičních nabídek. Při 

srovnávání různých investičních možností můžeme zohlednit nejen samotný výnos, ale i 

způsob, jakým je tento výnos složen a jaký bude mít vliv na celkový růst naší investice. 

Celkově lze říci, že síla složeného úročení je klíčovým faktorem při dosahování finančního 

růstu a dosažení finančních cílů. Je důležité si uvědomit, že i malé změny v úrokové sazbě 

nebo ročním výnosu mohou mít významný dopad na konečnou hodnotu investice, zejména 

při dlouhodobém horizontu. Je tedy vhodné při investování plánovat dlouhodobě a 

využívat sílu složeného úročení k dosažení maximálního výnosu. 

 

 

Tipy na léto 
 

Zoo Olomouc 

Rozhodli jste se pro výlet do Zoo Olomouc? Skvělá volba! Připravte se na nezapomenutelné 

dobrodružství, které vám přinese zážitky a vzrušení na každém kroku. 

Když vstoupíte za brány Olomoucké zoo, otevře se vám vzrušující svět plný zvířat z různých 

koutů planety. Projděte se po širokých stezkách a objevte různé biomy, které poskytují 

přirozené prostředí pro různé druhy zvířat. Od deštného pralesa po africkou savanu až po 

severní ledové kraje - každý koutek této zoo nabízí jedinečnou atmosféru. 

Cestou potkáte ohromující druhy zvířat. Zelené opice, které se houpou na větvích stromů, 

lví smečku užívající svého času na slunci. Podívejte se na elegantního žirafího samce 

a plameňáky, jejichž růžové peří září ve slunečním světle. Nezapomeňte také navštívit 

orangutany, kteří svým chováním a inteligencí zaujmou nejen děti, ale i dospělé. 

Olomoucká zoo je však mnohem víc než jen přístřešek pro zvířata. Je to také místo, které se 

aktivně podílí na ochraně ohrožených druhů a vzdělávání veřejnosti o důležitosti ochrany 

přírody. Díky různým vzdělávacím programům, prezentacím a interaktivním expozicím 

můžete získat hlubší porozumění ekosystémům. 

Pro mladší návštěvníky nabízí Olomoucká zoo také speciální dětské hřiště a různé aktivity, 

které je zapojí do světa zvířat. Děti mohou sledovat krmení, účastnit se edukativních 

programů a dokonce si vyzkoušet práci „malého zoologa“. 

Ať už jste milovníkem zvířat, dobrodružství nebo jednoduše hledáte zábavný a vzdělávací 

výlet pro celou rodinu, Olomoucká zoo je pro vás to pravé místo. Každý krok nabízí novou 

příležitost objevit něco úžasného a vzácného. 



Třeboňsko 

Tato oblast je ideálním vyžitím pro cyklisty, ale i pěší. V okolí rybníků je spousta možností 

k procházkám, výletům nebo jen k odpočinku. Třeboň a její rybník Svět nabízí „Cestu kolem 

Světa” - parníkem, na kole nebo pěšky. Za zmínku stojí také rybí speciality, s nimiž se 

setkáte téměř na každém kroku. Nesmíme zapomenout ani na největší český rybník - 

Rožmberk. Pokud toužíte po památkách, najdete zde několik kostelů, památek či hrobku. V 

každém případě je toto místo dobrou volbou na dovolenou u nás.  

 

Slovácko 

Slovácko je ideální pro cyklisty i pěší turisty. Výjimečným lákadlem Slovácka je jeho 

kulturní bohatství, které lze objevovat při procházkách historickými městy, tradičními 

vesnicemi a vinnými sklípky. Pro milovníky dobrého jídla je zde také bohatá nabídka 

regionálních specialit, včetně vynikajících vín. A nemůžeme zapomenout na významné 

vodní dílo – Baťův kanál, který láká k vodním aktivitám a relaxaci. Pokud se zajímáte o 

historii, najdete v této oblasti také mnoho kostelů a památek, které odkazují na bohatou 

minulost Slovácka. Celkově lze říci, že Slovácko je skvělou volbou pro dovolenou, kde si 

můžete užít krásy přírody, poznat místní kulturu a tradice a nechat se hýčkat chutěmi a 

pohostinností této úžasné oblasti. 

 

ZOO Zlín 

Zlínská zoo je jedinečným místem, kde uvidíme zvířata všech kontinentů v přírodním 

bioparku s volným výběhem. Zvířata tu žijí v prostředí, který co nejvíce napodobuje jejich 

původní prostředí, takže se můžeme cítit, že jsme třeba například v Africe, Asii, Austrálii, 

anebo v Jižní Americe. Také se seznámíme s více než 222 druhy zvířat, mezi které patří 

například sloni, žirafy, lachtani, lvi, tygři, nosorožci, papoušci, tučňáci a mnoho dalších. Je 

zde i otevřena nová tropická hala s názvem Yucatán. Mezi faunou a flórou uvidíme 

vzpomínku na civilizaci Mayů, kteří kdysi žili právě na Yucatánském poloostrově. Další 

novou otevřenou expozicí je expozice s názvem Guayanas. V této expozici se seznámíme s 

původními obyvateli amazonské oblasti a také například s opičkami kotulovými, čájemi, 

čápy jihoamerickými, anebo také s papoušky ara. Jako jediná zoo v České republice chovají 

mravenečníky čtyřprsté a tamaríny pestré. Expozice prochází dlouhodobou proměnou, takže 

můžeme čekat brzo plno nových kousků. Zoo se může také chlubit největší expozicí z 

americké oblasti v Evropě. Tahle expozice se jmenuje Jaguar Trek a najdeme tu rozlehlý 

venkovní areál s proskleným bazénem, budovou s vnitřními ubikacemi a chovatelským 

zázemím. Jednotlivé stavby i celý prostor vypráví příběh o cestě krajinou, kde se divočina 

setkává s lidským světem a kde se fauna často zabydluje v opuštěných místech naší 

civilizace. Jak název napovídá, tak v této expozici můžeme vidět jaguáry. Zoo také čeká 

plno nových věcí a to například letos, v roce 2023 se chystá otevření nové voliéry, a to 

voliéry pro supy a další druhy ptáků z africké oblasti. Součástí bude i hlediště a vzdělávací 

centrum pro návštěvníky. Také je v plánu, aby vznikl nový výběh pro medvědy pyskaté. V 



zoo je také k dispozici komentované krmení zvířat, jízda vláčkem, svezení na ponících a 

velbloudovi, dětský zábavný koutek, lanové centrum, prodejna suvenýrů a čtyři stylové 

restaurace. 

 

 

Hrajeme si s češtinou 
 

Zkoušeli jste někdy napsat příběh, jehož jednotlivá slova začínají 

na písmena po sobě jdoucí v abecedě? Vyzkoušejte si to a pro 

inspiraci si můžete přečíst, co vytvořili naši žáci.  
 

Anička byla cizinka. Často dost energicky fotila gorily, hrochy, chobotnice i jeleny. Kvůli 

listonošovi měli nemocnou opičku, protože Quido rád řezal samičí štiky. Ten ťulpas už 

vyvraždil x youtuberů z žertu. 

 

Anička běhala celý červen do dětských exemplářů Františka Gellnera. Hned chtěla i jeho 

krásné lesní malby. Nemocného Ňufíka opatroval pan Quido – reportér, ředitel střední školy. 

Teta ťukala u velkého Xaviera, zda žije.  

 

Aktuální blbost cechu česko-dánských ďáblů, energie francouzských grázlů, Holanďanů i 

jejich kamarádů, lepení mladých neživých ňoumů o pátém roku řeckého svátku – šatit tyhle 

ťuhy umí významný youtuber, známý Žerald.  

 

Ambiciózní babička Cecilka čekala doma. Ema fotila gorilu házející chleba i jablka kolem 

lidí. „Martin není ňouma,“ okřikl Pepíček Radka. Řehoř si štrádoval trávníkem ťulpasácky. 

Uviděl Vendulu Yahékovou za židlí.  

 

Adam byl celý červený. Děkoval ďáblovi elixírem fialové gerbery, hned chtěl i jablečný 

koktejl. Lidé mysleli na ňadra od Pavlíny. Rak říční se šel toulat. Ťukal u velkého Yettyho 

zeleným žaludem.  

 

Anežka byla Ctiradová. Časem dostala ďábelský epos. František Gustav, hodný, chudý i 

ješitný kluk. Láska magická, nabažena němou, opravdovou, pravou radostí. Řádění srdce 

šahalo trakař ťápy. Ubažil vábnou, zářící ženu.  

 

Adéla byla celý červen docela ďas. Editovala fotky Gustava Hájka, chvíli i Janu 

Kovaříkovou. Lagy měla, no ňouma občas. Playlist rychle řečnický sestříhala. Šáhla 

technicky ťápala u vany. Youtuber zřídka žahl.  

 

 









  





 
 

 





 
 

 
 

… jak se říká - víc už se nám sem nevešlo… 

Přejeme nádherné léto, prázdniny plné zážitků a těšíme se v září na 

shledanou . 


